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Írásbeli kérdés

Dr. Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani a belügymíniszterhe z

"Helyt áll-e a kormány szerződéses kötelezettségéért Tiszavasváriban, hogy elkerüljün k
egy újabb környezeti katasztrófát ?" címmel .

A választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint korábban azonnali kérdésemben már felhívtam rá a figyelmét, soha nem látott alacson y
összegűre csökkentették a szennyezett területek környezetvédelmi kármentesítésére fordíthat ó
összegeket, az országos környezeti kármentesítési program kasszája kiürült. Megszűnt a
Magyar Nemzeti Vagyonkezel őnél eddig rendelkezésre állt pénzügyi fedezet .
Tiszavasváriban 1997-ben, Honi Gyula miniszterelnöksége idején privatizálták az Alkaloid a
gyógyszergyárat . Annak veszélyeshulladék-lerakóját az önkormányzat nyakába sózták, mive l
az új vevőnek ez nem kellett, a kormány pedig ez év januártól kihátrált azo n
kötelezettségvállalása alól, ami az elmúlt években anyagi fedezetet nyújtott a kármentesítés i
feladatok ellátására.
A jelenlegi helyzetben a vállalkozó már nem bírja ezt önerőből tovább finanszírozni, az állam
nem ad rá pénzt, az önkormányzat nyilvánvalóan nem tud ekkora terhet vállalni, így eg y
olyan vészhelyzet állt elő, ami egy rendkívül súlyos katasztrófahelyzet bekövetkezését vetíti
előre, 2-3 millió köbméternyi rendkívül veszélyes iszaphulladékról van szó .
Kérdésem feltevésénél kíváncsi voltam, hogy mit kíván tenni a kormány ez ügyben. Hogyan
kívánja ezt a helyzetet helyreállítani?
Miniszter úr válaszában tájékoztatott, hogy a Közigazgatási és Igazságügyi Minisztérium
közigazgatási államtitkárságán létrejött egy szervezet, amely felülvizsgálja mind az
ellenőrzéseket, mind pedig annak a lehetőségét, hogy milyen pénzügyi hátteret tud a Kormány
biztosítani az ilyen jellegű problémák megoldására-semlegesítésére .
Sajnos azonban a mai napig nincs megoldás, pedig felhívtam a figyelmet arra, hogy itt mos t
sürgősen kell döntést hozni, hiszen 60-80 millió forint éves költséggel szivattyúzzák el erről a



veszélyes hulladékról a szennyezett vizet és tisztítják meg. Ha erre nincs fedezet, abban a
pillanatban leáll a tisztítás, nem szivattyúzzák el ezt a vízmennyiséget, és elkezd i
elszennyezni a környéket . Nem messze folyik el a területtől a Keleti-főcsatorna, és akár
Debrecen város ivóvízellátása is veszélybe kerülhet, ha a Keleti-főcsatornáig eljutna egy ilyen
szennyezés .

Kérdezem tehát Öntől újra, hogy hajlandó-e a kormány az állam szerződésben vállalt
kötelezettségéért helyt állni, és azonnali intézkedésként pénzügyi forrást biztosítani a kés őbbi
katasztrófahelyzet megel őzésére?

Köszönöm megtisztelő válaszát !

Budapest, 2011 . július 25 .

Kepli Lajos
Jobbik
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